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Tolik sledujících  
má školní Instagram.

Tolik kamínků nama-
lovala 4. B v rámci 

projektu Nevidíme  
to černobíle. 

Tolik fotek vzniklo  
během focení tříd. 

Asi tolik mlíček musel jednoho červ-
nového dne rozdělovat pan vrátný 
Hariš do jednotlivých tříd. Přišlo totiž 
dvojnásobné množství než obvykle.

Tolik deváťáků odchází  
ze školy. Přejeme jim hodně 
štěstí v budoucí kariéře!

Třídní učitel 9. B Antonín Kříž profe-
sionálně zapózoval s žáky, kteří mají 

odlišný mateřský jazyk než češtinu. Mezi-
národní gang se česky jen pousmál. ◄

Druhá devítka pohlíží vstříc své ne-
beské budoucnosti a my všem z 9. A 

přejeme, aby se jim splnily všechny jejich 
sny.   ◄
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Pište nám na:
school@zsvrsovicka.cz 

  

Poprvé, kdy jsem se s časopisem sChOOL nějak 
blíže spojila, bylo v době, kdy jsem se ocitla na 
titulce. V tu dobu mě sChOOL tak zaujal, že jsem 
se rozhodla to zkusit. Bylo to asi mé nejlepší 
rozhodnutí, protože právě díky tomu jsem zjistila, 

čemu se chci po zbytek svého života věnovat.  
 
Čím jsem byla větší, tím víc jsem sChOOL brala jako 
součást sebe. Poznala jsem zde osoby, na které jen tak 
nezapomenu, a zažila milé události, které se mi vryly do 
paměti, jako je třeba návštěva StarDance. Vůbec jsem si 
nepředstavovala, že bych někdy našla věc, která by mě tak 
bavila. Psaní článků, vymýšlení typologie, rozhovorů...  
 
Pamatuji si na začátky, kdy jsem do sChOOLu přišla. Tehdy 
jsem si myslela, že mi to moc nepůjde, ale z každého 
nápadu, co jsem vymyslela, stačila klidně i věta, jsem 
měla dobrý pocit. Stávalo se, že někdo řekl nějakou 
hloupost, ale právě díky této hloupé větě napadlo někoho 
jiného něco, co bylo opravdu dobré.  
 
Musím uznat, že se mi bude hodně stýskat. Tímto bych se 
chtěla s vámi se všemi rozloučit a popřát redakci hodně 
štěstí při práci na dalších skvělých číslech. Protože vím, že 
skvělá budou.  ◄

Na závěr školního roku 

parlament ještě připravil 

akci s názvem NEVIDÍME TO 

ČERNOBÍLE. Děti, učitelé, asisten-

ti, vychovatelky barvili kamínky. 

Značkou, obrázkem, heslem či 

nápisem každý vyjádřil, jak vidí 

uplynulý školní rok. Členové par-

lamentu z nich teď tvoří mozaiku. 

Vznikne tak originální shrnutí 

možná nejoriginálnějšího školního 

roku v dějinách.  ◄

NEVIDÍME TO

Editorial

Časopis sChOOL vzniká na ZŠ U Vršovic-
kého nádraží v Praze. Na jaře 2018 byl 
zvolen nejlepším školním časopisem 
v Praze, v listopadu 2018 nejlepším  

školním časopisem v České republice.  
V roce 2020 obsadil v celostátním kole Soutěže 
školních časopisů 6. místo a v kategorii grafika  
byl opět první. 

Antonín Gang

Bye, bye, 9. A

černobíle

sChOOL
zákulisí

Úvodní (a zároveň poslední) 
slovo šéfredaktorky Tamarky. 



VELKÁ sChOOLNEWSsChOOL
NEWS

JARNÍ VÝZVA
Náročným a dlouhodobým projektem naše škola 
inspirovala i školy v odlehlých koutech republiky.

Parlament, a díky němu vlastně celá škola, má za sebou 
paradoxně hodně akční školní rok. I když se na dlou-
hou dobu přesunuli žáci z lavic do svých domovů a vý-
uka probíhala na dálku, nepřestali jsme žít školou.

Každý den  
od 8. března  

do 1. května jste 
plnili  originální 

výzvy.

Žákovský 
PARLAMENT            ve 2. pololetí 2020/21

Škola má za sebou neuvěřitelné množ-
ství úspěšných projektů, za kterými 
stojí právě parlament. Díky tomu, že 
se jeho členové pravidelně scházeli 

v rámci aplikace Teams i několikrát týdně, 
stihli pro celou školní komunitu připravit 
mnohem více akcí, soutěží a nápadů, než 
kdyby k přechodu na distanční výuku vůbec 
nedošlo.
„Všichni jsme se i blíž poznali, psali jsme si 
klidně i večer nebo o víkendu, kdykoli něco 
někoho napadlo, napsal do chatu, a tak jsme 
rozvíjeli svoje nápady,“ říká předsedkyně 
parlamentu Tamara.

STIHLI JSME TOHO HODNĚ
„Žákovský parlament pro nás pro všechny 
připravil naprosto jedinečné projekty, do 
kterých se zapojil celý školní kolektiv,“ shrnu-
je ředitelka školy Jana Frojdová. Parlament 
se také věnoval kampani cílené na děti zapi-

sující se do prvních tříd a například natočil 
o své škole video na YouTube. 

ŠKOLNÍ ZÁLOŽKY 
Během lockdownu vznikly také originální 
školní záložky s motivačními hesly podpo-
rujícími chuť číst. Jsou na nich motta jako 
„Mobile, nech mě, chci si číst!“, „Když si 
čtu večer, mám pak lepší sny,“ „Já nečtu 
– já objevuju,“ „Když dočtu knížku, mám 
hned chuť na další,“ která podporují 
čtenářskou gramotnost. „Vše je nastaveno 
v souladu s principy MAP II. v oblasti čte-
nářské gramotnosti,“ podotýká ředitelka.

PARK BEZ HOVÍNEK
Žákovský parlament se také pokouší pozi-
tivně ovlivňovat i dění přesahující školu 
a se svým projektem PARK BEZ HOVÍNEK 
se přihlásil do kampaně STRATEGIE PRO 
DESÍTKU. Podrobnosti si přečtěte v květ-
novém čísle školních novin Nástupiště.  ◄

CO JE SUPER?

1 Podařilo zacho-
vat periodicitu 
vydávání škol-

ních novin Nástupiš-
tě. Zvládli jsme také vy-
dat dvě dvojčísla školního 
časopisu sChOOL. Obě 
média jsme přihlásili do-
Soutěže školních časopisů. 

2Nastartovali 
jsme projekt 
sChOOL TV. Na 

YouTube se nám podařilo 
zveřejnit několik videí 
a doufáme, že příští rok 
už půjdou videoreportáže 
a ankety samy.  

3Při některých 
online schůzkách 
jsme se dost 

nasmáli. Třeba když jsme 
plánovali, jaké osvětové 
letáčky rozvěsíme na 
toalety. Pracovní „zácho-
dová skupina“ doladí své 
mistrovské dílo na začátku 
příštího školního roku. 

4 Podařila se nám 
hezká výstava 
ke Dni Matek. 

Ještě jednou děkujeme 
všem, kdo přispěl svou 
fotkou s maminkou nebo 
babičkou. 

5Znovu jsme byli 
v televizi. Během 
května odvysílala 

Česká televize na stani-
ci Déčko další reportáž 
o naší škole. V tomto 
školním roce už třetí! 
Odkaz na pořad Zprávičky 
najdete na školním webu. 

V parlamentu jsme se 
shodli, že jeden z nej-
hezčích GIFů vytvořil 
Honza Brabec na Svě-
tový den divadla. Spous-
tu GIFů vytvořili i Adam, 
Natka nebo Tamča.

Co se týče krásy spl-
něných výzev, mezi 

nejpozoruhodnější 
patřily obrázky, 
které jste poslali na 
Světový den vody. 

Jedna z nejtěžších výzev 
byla na Den „Mluv jako 
Shakespeare“. Foto de-
monstrující monolog „Být, či 
nebýt“ poslala třeba Daniela 
Brychnáčová. Lehká  
nebyla ani výzva na 
Den superhrdinů.Na Den svobody 

tisku jsme po vás 
chtěli, abyste nato-
čili video s letící vlaštovkou 
složenou z novin. 

Na Den štěňat přišla  
lavina fotek vašich  
miláčků. 

CELKOVÝM VÍTĚZEM Velké 
jarní výzvy se stal Roman 
Suchomel (na fotce naho-
ře při plnění polštářové 
výzvy) a nejaktivnějším  
týmem se stala třída 2. B. 

Projekt s názvem Velká jarní výzva 
běžel od března do května 2021. 
Organizačně i technicky to bylo 
velmi náročné. Každé ráno od 

března do května žákovský parlament 
zveřejnil na webu a na sociálních sítích 
školy jeden úkol ve formě GIFu, tedy 
pohyblivého obrázku, který se vztahoval 
k danému dni. Vtipně tak upozorňoval 
na zajímavé svátky či mezinárodní dny. 
Kdo si na výzvu troufl, pořídil fotku 
nebo video a poslal emailem. Ško-
la tak během lockdownového 
období nežila jen online vyučo-
váním, ale taky zábavou. ◄
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Jak dlouho vlastně působíte na naší škole?
Dloooouho, už od roku 1995. Takže šestadvacet let. 

Za tu dobu se škola asi hodně proměnila...
Ano, došlo k velkým změnám. Jednak se zmoderni-

zovaly třídy, změnilo se vybavení, nábytek, přibyly interak-
tivní tabule. Rekonstruovala se tělocvična, školní jídelna, 
hřiště, proběhla i velká rekonstrukce 
oken a tak dále. 

Co dalšího by podle vás ještě chtělo 
změnu? 
Momentálně pracujeme s kolegyněmi 
z vedení školy na něčem, co už tady 
kdysi fungovalo, a sice na zavedení 
odborných učeben. Kdysi jsme například 
mívali učebnu zeměpisu. Líbilo se mi to, 
protože když třeba děti něco neuměly, 
hned jsem mohla sáhnout po konkrétní 
pomůcce. Všechno bylo po ruce.  

Jde vlastně o takový středoškolský model. 
Přesně tak. Je totiž dokázáno, že děti se učí a vnímají 
i okem, už jenom tím, že se rozhlížejí kolem sebe. Nejde 

Dlouholetá zástupkyně ředitelky BOHUMILA BOHÁČOVÁ mluví  
nejen o tom, proč má ráda matematiku. Odtajnila také,  
že nedávno oslavila kulaté narozeniny a svěřila se  
redakci, jak svůj věk prožívá. Tedy ona ho vlastně neprožívá. 

jen to, že jim učitel něco vykládá, ale když je daný obor 
doslova obklopuje, vstřebávají víc, aniž by si to uvědo-
movaly. 

Zmínila jste zeměpis. Momentálně ale učíte jenom 
matematiku, že? Nechybí vám váš druhý obor?
Chybí a doufám, že zeměpis už zase příští rok učit 
budu. Letos mi to moje další povinnosti nedovolily.

Co vlastně máte ráda na matematice?
Má řád a pravidla. Matematika je vlast-
ně  obecnou průpravou pro ostatní 
předměty, protože má jasně stanovený 
postup. Musíte si pořádně přečíst zadání, 
rozmyslet si, jak postupovat. Když pří-
klad vyřešíte, musíte ho i uzavřít - udělat 
zkoušku a napsat odpověď. Je to postup, 
který se hodí osvojit si ve všech předmě-
tech, zkrátka je třeba dodržet začátek, 

prostředek a konec. Mám prostě ráda řád a pravidla. 
A matematika se mnou v tomto ohledu souzní.  

Je podle vás správné, že matematika je braná jako 
jeden z těch „hlavních“ předmětů, které hrají prim 

třeba při přijímacích zkouškách? Doopravdy se podle 
matematiky pozná kvalita budoucího studenta?
Na jednu stranu si myslím, že je potřeba stanovit před-
mět, ze kterého se bude zkoušet. Na druhou stranu 
bych z přijímaček na humanitně zaměřenou školu 
matematiku vypustila. 

Ono se ale humanitní zaměření s talentem pro mate-
matiku nemusí vylučovat. Například muzi-
kanti bývají na matematiku hodně dobří. 
Hudební teorie je totiž vlastně matika. 
Souhlasím. Taky je diskutabilní otázka, co 
jednou člověk bude v životě potřebovat, 
jestli mu jednou bude skutečně stačit ma-
tematika ze základní školy. Když se podívám 
po svém okolí, hodně lidí nakonec pracuje 
v úplně jiném oboru, než vystudovali. 

Někdo si možná nedovede představit, co vlastně ob-
náší práce zástupkyně ředitelky. Mohla byste nastínit 
svoji agendu?
Kromě práce zástupkyně dělám ještě výchovnou po-
radkyni, takže je toho opravdu hodně. Mám na sta-
rosti veškerý provoz školy. Od rozvrhů, suplování, přes 
kompletní evidenci žáků, zaměstnanců, jejich pracovní 
doby, až po podklady pro mzdy. Starám se o dokumen-
taci všech dětí od momentu, kdy k nám nastoupí, až po 

chvíli, kdy školu opustí. Taky jsem v kontaktu se všemi 
subjekty, které se na školu napojují.                    

Máte na mysli třeba pedagogicko-psychologické 
poradny?
Třeba, také střediska výchovné péče, kurátory, úřady 
a tak dále. 

Na závěr osobní otázka. Nedávno jste 
oslavila jubileum - můžeme prozradit 
kolikáté?
Samozřejmě, šedesátku vnímám jen jako 
číslo. 

Takže věk neřešíte?
Pochopitelně vnímám, že roky přibývají, 
ale musím to zaklepat na dřevo - jsem 

zdravá, nemám žádné větší obtíže a musím říct, že jsou 
to dobrá léta. Člověk má čas na sebe, děti už jsou sa-
mostatné, takže s manželem máme čas na svoje záliby. 
Můžu se věnovat četbě, sportu, zahradě... 

Prozradíte, jaký jste dostala od rodiny dárek?
Dostala jsem toho hodně, například chytré hodinky, 
abych se hýbala a abych viděla, kolik jsem ujela na kole 
kilometrů. Je hezké, že rodina chce, abych byla  
fit.   ◄                                                                              -ab-

„Příklad 
z matematiky 
má začátek, 
prostředek 

a konec. A to  
se mi líbí.“

„Věk 
vnímám 
jen jako 
číslo.“

Bohunce, jak se 
u nás na škole 

paní zástupkyni 
říká, přejeme 
ke kulatým 

narozeninám 
všechno nejlepší 
a hodně energie!

Mám 
ráda  
PRAVIDLA 
A ŘÁD

Bohumila Boháčová
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Velice rychle si získala srdce všech. Řeč je o nové 
hale na druhém patře druhého stupně. Proměnu hlavní haly na naší škole 

má na svědomí zástupkyně Věra 
Adamová. Třeba monumentál-
ní tapetu s motivem knihovny 
dokonce osobně aplikovala (spolu 

se svými dcerami). Díky ní vzniklo osobité 
místo, které rády vyhledávají i děti z prv-
ního stupně. „Taky bychom chtěli takovou 
halu,“ připomíná vždycky, když jde kolem, 
členka parlamentu Viktorka ze 4. B.  
Svou pohodovou atmosférou i barevností 
připomíná hala noblesní kavárnu, a tak 
není divu, že jí tak spousta lidí začala pře-
zdívat.  ◄

HALA 
s krycím  
   jménem V hlavní hale druhého stupně můžete obdivovat 

expozici pozoruhodných předmětů. Uvidíte tam 

například přístroj na výrobu vakua, voltmetr, model 

turbíny nebo tryskového motoru. 

V „kavárně“ se můžete i začíst. Knihovny 

nabídnou k zapůjčení desítky titulů... 

Nechybí ani aktuální čísla školních novin.

Na interaktivní 
dotykové tabuli 
si žáci mohou 
zobrazit rozvrh 
nebo suplování 
v hodinách. 

Na dokonale 
pohodlných 
gaučích se 
dětem z žá-
kovského 
parlamentu 
nápady rodí 
samy.

PÁTRÁNÍ: sChOOLMÍSTA
sChOOL
MÍSTA

Když jsem se rozhodla zjistit autora pro-

jektu naší skvělé budovy a dozvědět se 

podrobnosti výstavby, myslela jsem si, 

že bude raz dva hotovo. Přece tak krás-

ná, užitkově zdařená, překrásně vepsaná 

budova do prostoru Vršovic musí mít architekta, 

který je slavnou a známou osobou. Můj předpo-

klad potvrdily i kolegyně ze školy. 

Ovšem jméno této osoby nebylo známo. A pro-

tože s badatelstvím mám dost velké zkušenosti, 

pustila jsem se do toho s chutí a netrpělivostí. 

Viděla jsem to na krátkou návštěvu archivu sta-

vebního úřadu – přece veškeré výkresy by měly 

být tam! A je ze mě hrdina! Zjištěno, nalezeno.

Moje představa byla ale velmi daleko od reality. 

Archiv jsem sice navštívila, ale u stavebních 

výkresů z roku 1928 jsem našla jen razítko 

stavebního úřadu hl. m. Prahy odbor 6 a několik 

podpisů. 
Jak je to možné? Přece každý projekt má autora. 

Buď konkrétní osobu, nebo atelier či architekto-

nickou kancelář! Budova se nenakreslila sama!

Nebudete věřit, jak mě to vzalo. Nejsme nějaká 

vesnická škola, aby nebyl znám architekt! Kromě 

toho pozornému pozorovateli škola dává najevo, 

že se jí dotkla ruka mistrů.

Ztratila jsem spánek a chuť, mozek neustále 

pracoval. Procházela jsem historické a architek-

tonické weby, fotky, životopisy architektů, jejich 

žáků... Našla jsem spoustu zajímavých informací 

o školství, jiných školách, ale o naší škole nikde 

nic. Jakoby naše škola nebyla na mapě. 

Už jsem byla připravená podstoupit hlubší šetření 

a zapojit vědeckou veřejnost a badatelnu archivu 

hl. města Prahy. Až nakonec UPPS!

Ani nevím, z jakých hlubin se na mne vynořil 

článek historika architektury, vysokoškol-

ského profesora Zdeňka Lukeše Moderní 

pražské školy, kde píše: „Vysoký standard si 

držely budovy, navržené ve školním oddělení 

Městského stavebního úřadu (MSÚ), které 

projektovali nejprve v tehdy módním stylu 

art deco a později konstruktivismu architek-

ti Mečislav Petrů, Vladislav Martínek a Kotě-

rův žák Vratislav Lhota. Těch vznikla celá řada 

v mnoha pražských čtvrtích.“

To je ono! Proto razítko stavebního úřadu 

odbor 6. Pravděpodobně v té době stavební 

úřad vykonával nejen kontrolní a povolovací 

funkci, ale i projektovou činnost.

A už vidíme, že podpisy na stavebních vý-

kresech odpovídají těmto jménům. Podpis 

Vratislava Lhoty a Mečislava Petrů jsou krásně 

čitelné. 
Tuto informaci potvrdila i badatelna archivu hl. 

města Prahy.

V tuto chvíli zcela jistě se dá říct, že na projektu 

naší školy pracoval žák Jana Kotěry Vratislav 

Lhota. Nelze stoprocentně říct, že byl jediným au-

torem projektů, ale rozhodně přiložil ruku k dílu. 

Jeho podpis vidíme na všech výkresech školy.

Trojka Martinek-Lhota-Matoušek velmi úspěšně 

pracovala po celé Praze. K jejích nejvýznamnějším 

dílům patří Pavilony Nemocnice Na Bulovce, škola 

Svatopluka Čecha nebo Gymnázium Pražačka. Tu-

díž naše škola se může pyšnit nejen 

svoji budovou, ale i seznamem 

architektů, kteří se postarali 

o to, aby sloužila  dlouhá 

léta a neztrácela svoji aktua-

litu a svůj půvab. ◄

Kdo navrhoval 
naši budovu?

V roce 2020 uběhlo přesně devadesát let od otevření naší 
školní budovy. Architektonické počátky ale byly zahaleny 
mlhou. Až doteď. Vlada Kopecká totiž zapátrala v archivu. 

Text a foto: VLADA KOPECKÁ

KAVÁRNA
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sChOOL
expertiza

Po celé škole jsme posbírali seznam hodně trap-
ných situací. Zažili jste někdy něco podobného? 
Napište nám na adresu school@zsvrsovicka.cz!

1Když usneš v lavici a 
někdo ti pak položí na 

obličej salám.  

2 Když řekneš sprosté slovo 
před učitelem. A on se na 

tebe pak podívá a udělá „ten 
obličej“. 

3Když pod někým rupne 
židle. O dost zajímavější 

je, když se to stane učitelce. 
A ona pak spadne ze židle.

4Když si prdneš a všichni 
to v tom hrobovém tichu 

slyší.

5Když se člověk přihlásí 
a zeptá se: „Paní učitelko, 

můžu jít čůrat?“ (Na druhém 
stupni je to trapnější.)

6Když se někdo hlásí, 
učitelka jásá, že konečně 

někdo zná odpověď, a ten 
vyvolaný oznámí, že by rád 
otevřel okno. 

7Když někomu „omylem“ 
vypadnou přezůvky z 

okna.

8Když někdo trefí houbou 
učitelku. 

9Když dostanete poznámku: 
„Pojídá traviny na školním 

pozemku.“

10Když někoho pomlou-
váš a on stojí celou 

dobu za tebou.

11Když stojí konverzace 
a nemáš se s tím dru-

hým o čem bavit.

12Když někdo něco píše 
na tabuli a spadnou mu 

kalhoty.

13Když někdo cestou 
k tabuli zakopne.

14Když si chystáš pomůc-
ky na lavici a z aktovky 

ti vypadnou použité ponožky 
nebo shnilý banán. 

15Když se ohýbáš na zem 
pro tužku a prasknou ti 

kalhoty. 

16Když tě někdo polije 
a na tebe se pak lepí 

páchnoucí oblečení. 

17Když uděláš zácpu na 
záchodě. 

18Když z tebe při zkoušení 
vypadne fakt blbost. 

19Když jsI jediný s pětkou 
z testu. 

20Když se směješ, pak jsi 
vyvolaná a neumíš odpo-

vědět. 

21Když smrkáŠ nahlas jako 
slon. 

21Když máš na online 
výuce zapnutý mikrofon, 

přijdou rodiče a začnou vám 
nadávat. 

22Když někdo při online 
výuce oznamuje, že od-

chází na záchod. 

23Když máš na online 
výuce zapnoutou ka-

meru a za vámi prochází táta 
jenom v trenýrkách. 

24Když ráno přijdeš pozdě 
do školy, všichni vědí, 

že bydlíš za rohem, a ty začneš 
vykládat, že ti ujela tramvaj. 

25Když jsi trapný (trapná) 
a nevíš o tom. ◄

„Trapas je, 
když se ohýbáš 

pro tužku 
a spadnou ti 

kalhoty.“

Fo
to

: -
ab

-

25 největších            
 TRAPASŮ,
které můžeš zažít ve škole

sChOOL
KOMIKS

AFTER
SCHOOL
TALK

Sára si chce 
povídat aneb 

Proudy vědomí 
prostě  

nezastavíš! 

Holky, je 
pátek odpolko 
- pokecáme 

o teorii 
relativity?

Mám nápad 
Pojďme probrat 

aspekty  
Mozartovy  

tvorby! 

Einsteina jsme 
drbaly minulej 

tejden.  
Časoprostor  

a taak...

Hmmm, jeho 
Tureckej pochod 
mě dost bere.

Hele, ale prej když 
psal v roce 1787 
Malou noční, tak 
na tom nebyl moc 

dobře....

To víš, géniové 
mívají depky. Četla 
jsi studii o psychice 
Boženy Němcové? 

Fakt zábava!!

Všichni to známe. Je pátek odpoledne, 
nechce se nám domů, a tak před školou 
probereme všechno, co nás zajímá. Tento 
rozhovor jsme zaslechli během května.
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sChOOL
TÉMA

Nedávno vláda vytáhla kartu 
s nápisem, že první stupeň pů-
jde zpět do školy a druhý zů-
stane doma. Nikdo neví 
proč, ale je to tak. 
My na druhém 
stupni si ve 

třídě nemůžeme zahrát karty, 
ani sníst koláč. Ale první 
stupeň může. Divný. 
Je to jako ten koláč ke 
svačině. Jedné části žáků 
chutná, jiné ne.  
 
A tak je to i u distanční 
a prezenční výuky. Někteří 
strašně chtějí do školy, jiní ne. 
Někteří jsou líní a „onlajnovku“ 
doslova flákají. Sedí u počítače 
a místo učení hrají hry. Jednoho tako-
vého spolužáka mám. Připojí se do hodiny 
a zároveň do hry. Když ho paní učitelka vyvolá, 
mlčí. No jasně – dvě „onlajnovky“ současně se 
zvládnout nedají. 
 
A pak jsou tu ti, kterým vyhovuje obojí. Nebo 
jim je to fuk. Už si za ty měsíce zvykli. Jenom-
že on-line se dá učit jen něco. Je to jako u těch 
karet. Můžete je hrát přes počítač, ale nedržíte 
je v ruce, nemůžete snímat. Není to prostě ono. 
Stejně jako nejde učit online geometrie, tělocvik 
nebo vaření. No vlastně jde, ale něco tomu chy-
bí. Ta radost, když před spolužákem schováváte 
žolíka, nebo víte, že můžete zavřít z ruky. Snad 
nám vláda vytáhne příště lepší kartu. Pak si snad 
půjdu upéct i ten koláč.  ◄

Tuto úvahu autor napsal během 
jara, kdy docházelo k pozvolnému 
rozvolňování vládních opatření. 
Druhý stupeň se stále učil online. 

Svůj názor na distanč-
ní a rotační výuku 
shrnují žáci 6. A a 9. A.

Napsal: HONZA BRABEC

KARETNÍ            
  rozhodnutí

„Testování, zkumavky, roztoky, rukavi-

ce... Je dost zvláštní, že tohle všechno je 

teď taky součástí školy.“

„Katastrofa, zároveň  
pak už konečně  

pohoda.“

„Nejdřív to 
nebylo tak 

špatné, do-
cela jsme si 

odpočinuli, tal 
pak už to bylo 

blbý.“

„Vyčerpání,  
tloustnutí, lenost, klid, 

čas, lepší komunikace, víc  
modrého světla...“

„Doma jsme byli šest a půl mě-
síce a já už začala šílet.“

„Dobrý, ale náročný.“

„Málo času na sebe, narušený 
spánkový režim.“

„Během 
výuky doma 
jsem hodně 
vařil a pekl, 
zkoušel jsem 
experimen-
ty a zlepšil 
jsem se taky 
v servírování.“

„Dost jsem jedla, a to mi taky zůstalo.“

„Mám pocit, že si s námi 
vláda jen hraje.“

„Babička mě doma 
pořád kontrolovala. 

Třeba si i ke mně 
sedla, když jsem 
měla online ang-

ličtinu a nutila mě, 
abych se hlásila.“

„Dřív bych kvůli rýmě 
doma nezůstal, dnes je to 

nutnost.“

Cítím se  
občas jako...

...pako

...simulant

...masterchef
Jaký byl 

tento školní 
lockdownový  

rok?

...babiččina 
kořist

...laborant 
a chemik

ANKETA

...pokusná 
opice

...otesánek

...IT specialista
...filmový kritik

...designér

NAŠE TÉMA: Lockdownový rok NAŠE TÉMA: Lockdownový rok

Distanční výuka změnila naše pocity. Ale i pre-
zenční výuka je teď o dost jiná. Třeba kvůli 

obyčejné rýmě bychom dřív tak nevyšilovali.

Napsali: NATKA, BETY, ADAM, TAMČA, HONZA, ALENA 
Foto: UNSPLASH.COM

...vězeň

„Nikam jsme  
nemohli.“

„Jako pako si připa-
dám docela často.“

„Za poslední půlrok jsem si něko-
likrát předělala pokojíček a pořád 

v něm něco předělávám.“

„Chtělo to naučit se dobře hospodařit s časem. Dokonce jsem si i stopoval čas, když jsem šel vyhodit odpadky.“

„Na Netflixu jsem sjela docela dost seriálů  
a filmů. Mám teď fakt přehled.“

„Teamsy nás 
toho hodně 
naučili.“

...pán času

sChOOL
TÉMA

strana 12
strana 13



MINIROZHOVOR
Anna Ješetová stručně o koních.

Na co se nejvíc těšíš, když jedeš na koně?
Až se s nimi budu moct pomazlit.

Co přesně u koní děláš?
Řídím se náladou koně. Když chce běhat, tak se 
jde skákat, a když je takovej jakoby otravenější, 
jde se drezurovat. ◄

K ůň jako koní-
ček. Kolem koní 

se točí život 
hned několika 

lidí v naší škole 
a někteří z nich redakci 
ochotně poskytli fotky 

ze svého archívu. Na této 
hlavní fotografii vidíme 

Annu Ješetovou.  
Že ji neznáte v roli  

romantické princezny? ◄

Spojuje    
   nás...

LÁSKA 
KE 

KONÍM

Na velké fotce vlevo je Anička Ješetová s koněm  

Givenchy. Jezdí ještě na jiném, který má tělovou 

barvu a který se jmenuje Ice Star. Na této fotce 

prohání poníka Ríšu.

Naše oblíbená češtinářka 
Anička Mazánková u koní  
vyrostla. Takhle vypadá 
v akci.

Anička se chce koním věnovat i v budoucnu.  Neumí si bez nich představit svůj život. 

Tomáš Bejček z 2. B se taky věnuje 
koním. Na fotce ho vidíte s trofejí ze 
závodů!

sChOOL
LIDI

Nejkrásnější pohled  
na svět je prý z koňského 

hřbetu.

Kateřina Švecová ze 7. B sice nezávodí, ale na koních jezdí už od pěti let. Věnuje jim na chalupě jen tak pro zábavu. 
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Víme, proč 
nemůžu být 
doktorkou :-)

Chtěla bych být herečkou,  
protože odmalička miluju 
filmy. Tak proč si prostě 
v jednom nezahrát?

Chtěla bych na jazykovou střední školu, 
protože nikdo neví, jestli mě to bude bavit 
nebo jestli mě vůbec k filmu vezmou. Mu-
sím mít záložní plán. Upřímně nevím, jestli 
bych tam byla dobrá, ale vždycky jsem 
lhala mámě a vždycky mi to uvěřila, takže 
asi jsem dobrá herečka, ne? 

Slyšela jsem, že když je herec fakt dobrý, 
může si vydělat i miliony, ale já očeká-
vám tak pět korun. Nevím, kolik budu 
dostávat, záleží asi na filmu a jestli by byl 
úspěšný. 

Máma mi říká, ať jsem doktorka, ale my 
víme, proč nemůžu být doktorka... Ale 
jednoho dne mi i sama navrhla, že můžu 
být herečkou...  ◄

NANCY ESE EWERE 

Pohledy  
do  
budoucnosti

sChOOL
plány

1

2

Chtěl 
bych si založit svoji  
restauraci

Můj plán je takový, že bych si chtěl založit 

svoji restauraci. Byla by založená na 

sezónních surovinách, jako jsou třeba 

houby, šípky a různé další potraviny. Myslím si, že 

v dnešní době je to je docela populární. Třeba lidi 

slyší na steak s liškovou omáčkou nebo polévku 

z hlívy ústřičné.  
Ale bude to náročné na sběr surovin. Budu 

muset mít svůj tým sběračů, který bude muset 

jednou za dva dny jít sbírat.  

Na jakou školu půjdu, ještě rozmyšleno nemám. 

Ale vím jistě, že kdyby se všechno tohle povedlo, 

tak svoji restauraci povedu nejlépe, jak budu 

moct. Miluju vaření a exotiku, což by se v téhle 

restauraci prodávalo. Vím, že ze začátku to bude 

prodělečné, ale později se to snad otočí v profit 

restaurace. A myslím, že by se na tom mohlo 

vydělat hodně peněz.  
 
Rodiče si myslí, že bych měl dělat spíše politiku. 

Říkají, že jsem ukecaný stejně jako politici. Pro 

mě je to ale úplně nezábavné téma. ◄
ADAM KABÁT 

Svářel už 
můj děda

Plánuju svářet. Mohu 
jezdit po světě a být finančně 
nezavislý. K této práci mi bude 
stačit učnák zamečník plus ma-
turita a různé typy svářečáku.

Baví mě svářet. Tuto práci dělal 
můj děda a můj strejda, táta se 
tím taky živí. Rodiče mi doporu-
čují dělat nějaké řemeslo. 

A můj plat? Bude se pohybovat 
kolem padesáti tisíc v zahraničí. 
◄

JAKUB CACH

Když jsme měli první rande, ani jsem nevě-
děla, že jde o rande. Přítel se rozhodl, že 
pojedeme do města autobusem, samozřejmě 
nám před nosem ujel, takže nám nezbývalo 
nic jiného než jít deset kilometrů pěšky. (Bylo 

asi třicet stupňů.) Věřte mi, jít deset kilometrů v to-
mhle vedru není vůbec procházka růžovou zahradou. 
Šli jsme na zmrzlinu, pak jsme se chvíli procházeli měs-
tem a pak jsme si dali kofolu. Taky jsme měli v plánu jít 
na šlapadla, bylo by to romantické, ale ani jeden z nás 
nehodlal čekat dlouhou frontu...  

Když jsme se začali poznávat, můj kluk pronesl větu, 
kterou si do dneška pamatuju: „Tu musím mít.“ Uzná-
vám, že se docela dost snažil, byla jsem pořád taková 
nedostupná. 

Myslím si, že nám vztah vydrží ještě dost dlouho. 
Všichni okolo nám říkají, že se k sobě hodíme a že jsme 
někdy jak manželé, což je docela vtipné. Mně samotné 
přijde, jako bychom spolu byli odjakživa.

Zažili jsme už pár vtipných příhod. Třeba jak jsme se šli 
koukat na západ slunce a cestou zpátky jsme maličko 
zabloudili. Prošli jsme polem, travnatou cestou, propa-
dávali jsme se do vody a při chůzi slyšeli jen čvachtání 
v botách. Těším se na další společné perličky. ◄

♥

♥

♥

♥♥

Třeba Nelly a Eliš-
ka z 6. B jsou prý 
úplně normální 

dvě kámošky. Co na sobě 
mají rády? „Eliška je hod-
ná, ve všem se chápeme 
a prostě mě s ní baví 
kamarádit,“ říká Nelly. 
Nelly je podle Elišky 
milá, „chápe můj humor, 
stojí si za svým názorem 
a vždycky mi pomůže.“

A co nejskvělejší? 
„Máme se rády, jaké 
jsme, a jsme rády, že se 
máme,“ říkají o svém 
přátelství holky. ◄

sChOOLLIDI

Může se stát, že se 
vám s jarem a létem 
začnou takzvaně 
zapalovat lýtka. 
Uvažujete o tom, 
že někoho pozvete 
na rande? Své 
zkušenosti s randě-
ním nám popsala 
deváťačka Valinka.

Když je řeč o srdečních záleži-
tostech, nemusíme se bavit jen 
o partnerství mezi holkou a klu-
kem. Kamarádství bývají srdeční 
záležitost třeba i na celý život!

Kde se vidí naši budoucí deváťáci? O jaké práci 
sní? Kolik plánují vydělávat? Co na to jejich rodiče? 
Přečtěte si tři byznys plány žáků nynější 8. A.SRDEČNÍ 

   záležitosti

♥

Napsala: VALERIE MACKOVÁ

♥

♥

♥
♥
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Moje 
NEJ

Lenka Vašíčková
třídní 6. A

Foto: -ab-

Dotazník, který  

odhaluje vše podstatné.

Foto:  
Adam 
Kabát

Moje 
NEJ

učitelka fyziky

Vlada Kopecká

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ZVÍŘE: hroch  
Dvacet let jsem tančila v taneč-
ní skupině Hroch. Byla to moje 
srdeční záležitost na celý život, 
velmi mě to ovlivnilo.  

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ROSTLINA: tulipán
Prostě květiny, které mám 
spojené s oslavami (ráda je 
dostávám, ráda daruji), i dnes 
mi zdobí stůl v kuchyni... 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
BARVA: starorůžová   
Myslím si, že mi jde k pleti, líbí 
se mi oblečení v této barvě, ale 
také třeba doplňky do bytu. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
JÍDLO: sushi
Miluji lososa, zároveň mě baví 
jíst hůlkami, připadám si, jako 
bych byla na dovolené v milo-
vané Asii.  

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
NÁPOJ: káva 
Čas odpočinku, kamarádky, 
klábosení, energie...  

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ROČNÍ OBDOBÍ: léto
Mám ráda sluníčko, moře, opa-
lování, letní drinky, grilování, 
prázdniny...   

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
HEREČKA:
Keira Knigthley  
Krásná herečka obsazovaná 
v dobrých filmech.  

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
FILM: Pokání 
Perfektní herecké obsazení, síla 
příběhu – lež, láska, válka...  

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
OSOBNOST:
Sokrates
Pro svou filosofii, která ovliv-
nila západní kritické myšlení.

NEJOBLÍBENĚJ-
ŠÍ DEN V TÝDNU: 
sobota 
Čas na sebe a rodinu, čas, 
kdy nemusím spěchat. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ČINNOST: relax 
Dobrá kniha je pohlazením 
po duši, čas sama pro sebe 
a procházky, aktivní odpoči-
nek, chvíle bez mobilu, utří-
dění si myšlenek a přede-
vším nové objevy například 
pěkné uličky, nové kavárny, 
obchůdky...

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
MÍSTO DOMA:  
čtecí kout v kuchyni 
Mám veliké křeslo, lampu 
a blízko kávovar. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
MÍSTO VE ŠKOLE: 
kabinet
Milé kolegyně, káva, svačina, 
chvíle klidu. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
MÍSTO VŮBEC:  
u dědečka 
Nostalgie, vzpomínky na 
dětství, které jsem měla 
úžasné.

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
ZVÍŘE: Jsem ryze městský 
člověk. Nemám zvíře, které 
bych měla nějak speciál-
ně ráda nebo nerada. Teď 
máme kocoura Felixe. Je 
roztomilý. Pořád spí a niko-
ho neobtěžuje.

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ROSTLINA: růže 
A také vše, z čeho se dají 
sbírat plody. Možná jsem 
přehnaně hospodárná, ale 
pokud se do něčeho lije 
voda, sypou se hnojiva a in-
vestuje se čas na údržbu, 
tak z toho také musím něco 
užitečného mít. Zavařovat, 
skladovat, sníst. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
BARVA: růžová a její 
odstíny 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
JÍDLO:  
vídeňský řízek přes 
celý talíř s kaší

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
NÁPOJ: káva 
Hlavně kvůli nekonečné-
mu množství způsobů, jak 
se dá připravit. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
FILMY: 
Všichni moje blízcí 
U toho vždy popláču. 
Valmont
Úžasné kostýmy, obsazení 
a herecký výkon. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
SERIÁLY: 
Bylo nás pět 
Cirkus Humberto
Silicon Valley Skrytý 
příběh 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
KNIHA: 
Učebnice fyziky pro 
6. až 7. třídu autoři 
Peryškin a Rodina
Unikátní učebnice, která 
motivuje děti i dospělé ke 
studiu přírodních věd. Teď 
pracuji na jejím překladu 
do češtiny. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
PÍSEŇ: 
Lady Karneval 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
ROČNÍ OBDOBÍ:  
jaro, léto, podzim 

NEJ-

OBLÍBENĚJŠÍ  
RELAX: Vše, co je spoje-
no s vodou. Bazén, vířivka, 
sauna, moře. Lehké nená-
ročné sporty: chůze, bad-
minton a pinčes. Kniha. 
Vždy něco čtu. Neexistuje, 
abych neměla rozečtenou 
knihu. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
KOUT DOMA: Můj  
dámský pokoj, pracov-
na, šatna, dílna a fitness 
centrum v jednom. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
MÍSTO VE ŠKOLE: 
Teď po renovaci vestibul 
před sborovnou. Nádhe-
ra! Mám ráda, když se 
věci mění a posouvají se 
dopředu. 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
OSOBNOST: 
můj děda  
Je pro mne příkladem 
životní síly a vytrvalosti. 
Vrátil se z války v roce 
1943 prakticky bez nohy 
(bylo mu 23 let), ale nikdy 
se nechoval jako invalida, 
nestěžoval si a nečekal 
na pomoc. Vše řešil sám. 
Pracoval na plný výkon až 
do penze, stavěl dům, řídil 
auto. Byl to krásný muž 
mohutné postavy, vždy 
dobře vypadal a měl neu-
věřitelný smysl pro humor. 
Jeho žerty a výrazy jsou 
naším rodinným folklórem.  

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
DEN V TÝDNU:  
pátek večer

Zjišťovala:  
Lili Nguyen

Zjišťovala:  
Tamara Macková

sChOOL
LIDI
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Rozhodnuto:  
Od května jen čtyři 
pracovní dny místo pěti
Česká republika bude první zemí v Evropě 
s čtyřmi pracovními dny. I díky naší škole. Jak 
je to možné?

Pan prezident Miloš Zeman se chystá připojit pátek 
k víkendovým dnům. Už od 1. 9. 2021 budeme 
mít oficiálně čtyři pracovní a tři dny víkendové. 

Skvělé na tom je to, že prezident tak rozhodl na základě 
dopisu, který mu zaslali žáci z žákovského parlamentu ZŠ 
U Vršovického nádraží v Praze. Popsali v něm podrobně 
důvody své žádosti a případná pozitiva tohoto opatření.

Prezident po dlouhé úvaze a po poradách s ekonomic-
kými poradci dospěl k názoru, že změna by byla možná, 
pokud by se počet pracovních a vyučovacích hodin zvýšil 
o jednu hodinu navíc, aby neutrpěla ekonomika země. 
Uvádí se, že ekonomika zřejmě klesne o dvě procenta, 
zato morálka a spokojenost obyvatel se zvýší mnohoná-
sobně. Což je to nejdůležitější.

Toto prvenství v EU zvedá hlavy a ostatní země o zavede-
ní této novinky již také usilují. ◄

GREGOR HOFFERT

Hudebku u nás bude učit 
skutečná celebrita
Naše Zlatá slavice Lucie Bílá přišla díky co-
vidu o práci. Nemůže zpívat na koncertech, 
ani hrát v muzikálech v divadlech, která jsou 
už skoro rok zavřená. I když ve volných chví-
lích z korálků vyrábí andílky, náramky a jiné 
šperky, zjevně ji to teď neuživí. Z toho důvodu 
kývla na nabídku Základní školy U Vršovické-
ho nádraží, kde bude od dubna učit hudební 
výchovu.

Jaký bude mít vztah k dětem, to se uvidí. Zpěvačka 
má již dospělého syna Filipa, a tak se dá jen těžko 
říct, jak jí učení půjde. Hodiny bude mít má dru-
hém stupni, od šesté do deváté třídy. Jestli ji žáci 

poznají a jak na ni zareagují, se brzy ukáže, každopádně 
bude mít tato pražská základka asi nejslavnější učitelku.

Zpěvačka se k novému povolání zatím vyjádřit nechtěla, 
původně doufala, že zůstane v utajení. Takto se může 
stát, že na ni před školou budou číhat paparazzi fotogra-
fové, a tak se možná vršovická základka brzy dostane do 
celorepublikových médií. Z toho důvodu chystá ředitel-
ství speciální formuláře pro žáky, kde jejich rodiče musí 
podepsat, že jim nebude vadit případná prezentace 
v médiích po boku slavné zpěvačky. ◄

JAN BRABEC 

Stanice plánované  
trasy metra D bude 
zřejmě hned u školy!
Skvělá zpráva pro dojíždějící! Cestu do školy 
jim už přibližně za rok značně usnadní nová 
trasa metra D, jež povede Vršovicemi. Stanice 
metra je dokonce v plánu mezi školní budovou 
a budovou vršovického nádraží!

Brzy bude do školy mnohem snazší doprava. 
Metrem D se propojí jižní část Prahy s centrem 
metropole. A pozor! Jedna stanice metra bude 
přímo před nádražní budovou. Je tedy čas zbavit 

se pozdních příchodů - už nebude žádné „pane učiteli, 
ujela mi tramvaj...“ Takovéto výmluvy odpadnou, protože 
když vám ujede metro, za dvě minuty pojede další.

Zde je představení projektu: Nová linka povede z Bělnice 
do stanice metra Náměstí Republiky a měla by zákonitě 
odlehčit trase C. Soupravy budou jezdit bez řidičů, což má 
usnadnit práci a je to také podle odborníků hygieničtější. 
Soupravy budou jezdit převratnou rychlostí 100 km/h, 
a budou tedy dokonce rychlejší než soupravy brněnského 
metra. Z jedné stanice do druhé se dostanete dříve, než 
řeknete „sChOOL.“

Jelikož si náš školní časopis sChOOL nenechá nic ujít, už 
teď si redakce časopisu rezervovala místa na slavnostním 
zahájení první jízdy metra D. Vše pro vás zdokumentuje-
me, plánujeme přímo z místa vysílat živě. Dodejme, že 
linka má být do provozu uvedena v polovině roku 2022. ◄

ADAM KABÁT 

Šatny druhého stupně  
se brzy přesunou 
do sklepa

Spousta škol řeší problémy s nedostatkem pro-
storu, ovšem některé školy se je rozhodly řešit 
velice nekonvenčními způsoby. To platí i pro ZŠ 
U Vršovického nádraží.

Jak někteří z vás zajisté vědí, žákovský parlament 
nedávno jednal o umístění nových skříněk. Jejich 
nynější rozmístění totiž mnohým vadí, z toho důvodu 
koordinátorka parlamentu Alena Bartošová pověřila 

skupinu dětí, aby problém vyřešila.

Po sérii plánování a jednání s vedením školy byl konečně 
vynesen finální verdikt. Příští rok už nebudou žáci chodit 
ukládat svůj majetek do prostor stávajících šaten, nýbrž 
do sklepa. Tam, kde teď stojí skříňky, by se již brzy měla 
objevit studovna s kavárnou.

Toto řešení si ovšem žádá renovaci celého sklepa a části 
přízemí, která vychází na dvacet pět milionů korun. „Pro 
mladé všechno – a na seniory si nikdo nevzpomene,“ říká 
občan Vršovic. „Už zase vyhazují miliony oknem,“ rozčiluje 
se místní obyvatelstvo.

Projekt financuje Ministerstvo školství ČR a Městská část 
Praha 10. Je to revoluční nápad, nebo velmi drahá chyba? 
Napište nám na school@zsvrsovicka.cz, co si o tom myslí-
te vy. ◄

ANNA HÁNOVÁ  

Čtyřikrát            
    APRÍÍÍL!
Dezinformace,  
které chytí za srdce

sChOOL
čtení pod lavi

ci

V rámci mediální výchovy žáci pracovali s fake news. Sami si také 
zkusili fake napsat a na prvního dubna vypustit novinářskou kach-
nu. Některé hoaxy vzbudily opravdu nečekanou pozornost. 

Už nebude 
žádné „pane 
učiteli , ujela 
mi tramvaj...“ 
Metro bude mít 
zastávku přímo 
u školy a bude 
jezdit každé 
dvě minuty.  

Prezident České  
republiky se  

rozhodl  
k revolučnímu kroku 

na základě  
dopisu žáků 

z našeho  
žákovského 

parlamentu. 
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Tato rozhledna se nachází 
v parku zvaném Ladronka. 
Rozhlednu na Ladronce 
chtěli lidé z Prahy 6 už od 

roku 2010. Ale až v roce 2016 byla 
sepsána petice na novou rozhled-
nu. Bohužel podpora lidí nebyla 
zas tak velká, takže se to odložilo. 
Nakonec to někomu došlo, že 
tady je prostě ideální místo na 
rozhlednu. Původně měla být věž 
30 metrů vysoká, ale z toho sešlo. 
V říjnu roku 2020 vyrostla upro-
střed parku rozhledna vysoká osm 
metrů. Celá konstrukce je vyrobe-
na z vyřazených cisteren, půvo-
dem z Ostravska. Je do ní udělán 
opakující se pattern z trojúhelníků. 
A pochází taky z dílny Čestmíra 
Sušky. ◄

ŠIŠKA

TOP TOWER Co nového
sChOOLVÝLETOVÁNÍ

sChOOL
projekt

Napsal: ADAM KABÁT

FO
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: 
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, 
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Rozhledna s dvaceti třemi metry 
se tyčí v parku Čihadla. Stojí 
teprve tři roky a už jednou hořela. 
Velká poklona patří pražským ha- si-

čům, kteří byli na místě za třináct minut a díky nim shořela jenom 
část jedné ze tří noh. Škoda byla vyčíslena na tři čtvrtě milionu a 
čtyři měsíce práce. Práce ale trvala pouhé tři týdny! Policie se pří-
padem zabývala, protože šlo o cizí zavinění (technická závada byla 
vyloučena), ale nikoho neodhalili.   
Doubravka se stala nej dřevěnou stavbu roku 2019. Není divu, 
vzhled je impozantní. Uprostřed je schodiště s devadesáti sedmi 
schody a na schodiště jsou položeny tři stejně velké věže. Je to 
designový, ale zároveň i upevňovací prvek. 
Pro zajímavost, každý schod byl na prodej - mohli jste si koupit 
nápis na daný schod. Maximum znaků bylo čtyřicet. Schod první a 
devadesátý sedmý stál 20 000 Kč, desátý schod a násobky deseti 
stáli 10 000 Kč a tak podobně. To je, co? ◄

DOUBRAVKA

VE SVĚTĚ ROZHLEDEN
Připravil jsem si pro vás tipy na pražské rozhledny, které 
jsou čerstvě otevřeny a jeden spíše zatím informativní tip. 

Deváťák Dominik Zika každý měsíc  
fotil školu ze stejného místa.  

Zachytil tak unikátní proměny budovy  
a jejího okolí. Fotky ve větším formátu 

si prohlédněte na webu školy.

Pletená nebo 
Štrykovaná, ale 
rozhledny s tím-
to názvem už 
existují. Bohužel 
jsou obě úplně 
totožné. Její 
kamarádka je 
v zahradě Bubec 
v Řeporyjích. Ale 
která je která, 
to netuším. Zato 
vím, že obě váží 
pět tun a měří 
sedm metrů. ◄

Tato rozhledna 
je od Čestmíra 

Sušky a všeobec-
ně se o ní moc 
informací neví. 
Její jméno je buď 

Rozhledna 
v areálu 
bývalých 
kasáren 
v Karlíně

Začala výstavba rozhledny (nebo spíš 
vyhlídkového místa) Top Tower. Bude 
mít tvar obrovské ztroskotané lodě, 
bude měřit 135 metrů a bude opře-

na o největší budovu 
v Čechách City Tower. 
(Pro představu si to 
porovnáme třeba 
s Žižkovským vysíla-
čem - jeho vyhlídková 
plošina je v devade-
sáti třech metrech.)  
Stavba by měla být 
ukončena v roce 2024 
a autorem tohoto 
monstra je sochař 
David Černý a archi-
tekt Tomáš Císař.  
Stavbu realizuje sta-
vební firma Trigema.  
Podoba budovy má 
evokovat postapo-
kalyptické výjevy 
a měla by připo-
mínat ekologic-
ké hrozby, které 
stojí před lid-
stvem v souvis-
losti s globálním 
oteplováním. 
Myslím si, že 
Praha bude mít 
další chloubu. ◄

PROMĚNY
školy

září 2020

říjen 2020

listopad 2020

prosinec 2020

leden 2021
únor 2021

březen 2021
duben 2021

květen 2021 červen 2021
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SERIÁLY

Papírový dům 
Tento španělský seriál je k vidění na 
Netflixu. Původně byl 
natáčen pro španěl-
skou televizní stanici 
Anténa 3 a mělo jít 
o sérii patnácti dílů 
uzavřenou do dvou 
řad. Netflix ale seriál 
převzal a přepracoval, takže nyní má 
čtyři série a čeká se na pátou – závě-
rečnou. 

Celý děj je dokonale propracovaný, 
především první dvě části, další 
jsou už trochu natahované. První 

dvě série se soustředí na jednu velkou 
loupež v Národní španělské mincovně. 
Celou akci, na kterou se lupiči připra-
vovali pět měsíců, řídí z venku muž, 
kterému ostatní říkají Profesor. Plán má 
dokonale promyšlený, zločinci se oslovují 
jmény měst a sami neznají svá jména, 
aby je někdo neodhalil. Ale Profesor za-
pomněl na jednu věc, se kterou nepočí-
tal. Na lásku. A ještě k tomu k inspektor-
ce, která se zločinci vyjednává. Ve třetí a 
čtvrté řadě se přidá k lupičům, postaví se 
na opačnou stranu.  

První dvě série jsou ukončené a v dalších 
dvou se děj znovu rozjíždí – na řadu 
přichází nová loupež. Čtvrtá série není 
zakončená a nikdo neví, jak dopadne. 

Herci jsou pro nás neznámí. Každá role je 
ale velmi dobře typově obsazena, ukazují 
vynikající herecký výkon. Seriál dostal 
několik ocenění. Já jsem z něho byl 
nadšený, nikdy nenechá diváka odpoči-
nout, vždy je konec dílu tak napínavý, že 
vás to nutí se dívat dál.   ◄

Hodnocení: ♥ ♥ ♥ ♥ ♥

Na  
tenkém ledě 
Na tenkém ledě je americký televizní 
seriál, který je dostupný na Netflixu. 

Má jednu neukonče-
nou desetidílnou řadu. 
Druhá řada byla zatím 
zrušena, i když fanoušci 
sepsali petici.

Děj se soustředí 
na nadějnou 
krasobruslařku 

Kat Bakerovou, která trpí bipolární po-
ruchou po své matce. Během závodu 
spadne na hlavu a těžce si zraní lebku. 
Pak se bojí skákat trojité skoky a začne 
bruslit v páru. Do toho se rozplétají 
složité rodinné vztahy – s matkou, 
sestrou, která je také krasobruslařka, 
a jejím otcem, přidávají se komplikace 
s trenérkou i s jejím bruslařským part-
nerem, do kterého se pochopitelně 
zamiluje. 

Od prvního dílu je jasné, že jde o ame-
rický seriál. Jsou tu zastoupeny různé 
rasy i orientace. Herce většina českých 
diváků asi nezná, ale vůbec to nevadí. 

Mně se seriál líbí, protože je dobře 
zahraný i napsaný. Je vidět, že scénář 
psala bývalá krasobruslařka, která 
prostředí dobře zná. Je mi líto, že 
s největší pravděpodobností nebude 
druhá řada. ◄

Hodnocení: ♥ ♥ ♥ ♥ 

Doporučuje: HONZA BRABEC

1
2

FRČÍÍÍGAMEMETR
Need For Speed 
Heat

Jedná se o závodní hru z několi-
kadílné série, kterou téměř každý 
rok vydává společnost Electronic 
Arts. Hra se odehrává v Palm City, 
ve kterém jste v roli pouličního 
závodníka a vaším hlavním úko-
lem je vyhrávat závody. Celou hru 
doprovází velmi napínavý příběh. 
V něm se setkáte nejen s rychlými 
auty, ale také s agresivní policií.  
Hra, vyšla na Xbox, Playstation 
a PC.  ◄  

Tom Clancy´s 
RainbowSixSiege

Akční střílečka, ve které se ocit-
nete v roli útočníků, nebo obrán-
ců. Obránci mají za úkol hlídat 
bombu nebo rukojmí a mezitím 
útočníci v roli záchranné jednotky 
musí osvobodit rukojmí. Nebo 
v případě herního módu bombu 
zneškodnit.  ◄  

82%

90 %

Cyberpunk  
Cyberpunk je hra s otevřeným světem s prvky 
RPG. Děj se odehrává ve futuristickém městě 
Night City, kde nejenže můžete chodit z pohledu 
první osoby, ale máte možnost také řídit různá 
vozidla. Zahrajete si působivý příběh žoldá-
ka jménem V, který získává různé schopnosti 
a dovednosti jako je střelba, kontaktní boj nebo 
hackování.  
Hru má na svědomí polské studio CDprojektred. 
Bohužel díky mnoha chybám ve hře dávám hod-
nocení 75%.    ◄ 

Které hry teď cool a trendy? Co byste si rozhodně 
měli zahrát? Poradí náš externí spolupracovník. V době koronavirové jsme se všichni  

dívali na filmy a série víc, než je zdrávo. 
Ale některé opravdu stojí za to. 

Doporučuje: ADAM SUCHOMEL

Doom eternal

Je úspěšná herní série odehrávající se 
na planetě Mars, kde se po vypuknutí 
infekce obyvatelé změní v krvelačné 
zombie. Vy v roli elitního vojáka máte 
za úkol infikovanou základnu vyčistit. 
Ve hře se setkáváte nejen s obyvateli 
planety, ale také s různými monstry, 
které vypuštěný mutagen proměnil 
v krvelačné bestie. K jejich zneškod-
nění máte velkou řadu palných zbraní, 
včetně legendární zbraně BFG. Jedná 
se o nejsilnější zbraň, která se podobá 
raketometu, ale nestřílí rakety, střílí 
pulzní výboje.  ◄ 

93 %

75 %

sChOOLRECENZE

Dobrá škola se pozná i podle toho, 
že neodsouvá žádné předměty 
na vedlejší kolej, nedělí obory na 

„důležité“ a „nedůležité“ a váží si „vý-
chov“ zaměřených na umění, vkus, cit pro 
krásu a rozvoj kreativity. Naše základka je 
v tomto ohledu na nadprůměrném levelu. 
Máme nejen výtvarnou nebo hudební 
výchovu, ale i (na jiných školách méně roz-
šířenou) dramatickou a mediální výchovu.  
Jen v posledním roce v rámci těchto 
předmětů vzniklo několik pozoruhodných 
projektů: natáčelo se divadélko, ožívaly 
obrazy, fotily se přírodní proměny, zkou-
malo se, co by dal Mozart na Instagram, 
kdyby žil v době sociálních sítí. I malé 
drobnosti, které přesouvají pozornost dětí 
k umění, tvořivosti a osobnímu rozvoji, se 
počítají. Palec nahoru. ◄

Umění  
ve škole
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sChOOL
tipy

TIP NA 
PRÁZDNINY:

 
Přihlas se na 

příměstský tábor 
ZDARMA! Tipy 
najdeš na www.
zsvrsovicka.cz!

TIP PRO POBAVENÍ:
 

Když si příště pustíte seriál 
The Simpsons, všimněte si, 
co píše Bart v úvodní znělce 

na tabuli. Občas tam jsou 
perly: „Nebudu nazývat paní 

učitelku ‚skvělá buchta‘.“ 
„Nebudu řídit auto pana 
ředitele.“ „Nebudu říhat 

národní hymnu.“ 

Hledejte KEŠKU 

Když se doma nudím, pěstuju 
různé rostliny. Přivedla mě 
k tomu maminka kamaráda 

mé babičky.  
Nejradši pěstuju hrášek, protože 
celkem rychle roste. Ale mám 
i meloun. Seju tak, že si nejdřív 
dám hlínu do květináče, truhlíku 
nebo co mám zrovna po ruce, do 
hlíny udělám dolík, vložím semín-
ko, zahrabu a zaliju.  
Meloun a hrášek mám doma 
v jednom květináči na okně. 
Zalévám je téměř každý den 
rozprašovačem (rozprašovač 
nakláním, takže to simuluje déšť).                                                  
Zkuste to taky! ◄               
                 BETY   

Písničky a pocity – oboje spolu souvisí. V době, 
kdy se cítíme mizerně, že bychom nejradši zalez-

li pod deku a tam přečkali celý den, si obvykle 
pouštíme smutnou hudbu, když chcete naopak 
podpořit lepší náladu, pustíte si píseň, která vás 
rozveselí. A já bych vám jednu takovou chtěla 

doporučit. Je to Happier od Marshmello. 

Jak už název napovídá, je to píseň, která nás 
přímo vybízí k tomu, abychom se cítili šťastnější. 

Při jejím poslechu se tak opravdu cítím. Stačí 
jenom začátek melodie a už se mi zničehonic 

vytvoří úsměv na tváři. Je jedna z mých nejoblí-
benějších a možná si ji oblíbíte i vy.  ◄    

TAMČA

VYPĚSTUJTE SI 
HRÁŠEK!

Pusťte si
HAPPIER

TIPY   
redaktorů, 
bez kterých  
se neobejdete
(bez těch rad, ani bez těch redaktorů)

HRAJTE 
SI!

Když se doma nu-

díte a nechcete už 

sedět u počítače, 

zahrajte si deskovou hru 

s rodinou nebo kamará-

dy. Nemusí to být oby-

čejné Člobrdo. Já jsem 

objevil dvě hry, které 

jsou vytvořeny na zá-

kladě populárních televizních seriálů Modrý kód 

a Slunečná. Každá je jiná. Mně osobně víc baví 

Modrý kód. Tam se snažíte uhádnout diagnózu 

soupeřova pacienta pomocí tabulek s příznaky. 

Slunečná obsahuje dvě hry. První je klasické 

Člověče, nezlob se, ale hrajete ho s postavičkami 

(herci) ze seriálu. Druhá je zábavnější. Snažíte 

se dostat do cíle přes políčka, která vás vrací, či 

posouvají dopředu. Zkuste to a uvidíte, která hra 

chytne víc vás.◄               
HONZA

sChOOL
RECEPTY

BÁJEČNÉ RIZOTO
Pro 4 osoby potřebujeme: 1 až 1,5 sklenice rýže, svazek mladé 
mrkve (5 až 6 mrkviček), půl sklenice solených pražených arašídů, 
plechovka konzervované sladké kukuřice, olej na osmažení, pórek 
na zdobení, sůl, kari dle přání. 
Postup: Rýži uvaříme dle obvyklého postupu ve slané vodě. 
Nesmí byt rozvařená. Očistíme mrkev, nakrájíme na hranolky, 
osmahneme na oleji. Pro dobré promíchání rizota potřebujeme 
větší mísu nebo hrnec. Rýži, mrkev, kukuřici a oříšky smícháme v 
jedné nádobě. 
Při podávání posypeme kolečky pórku, kdo chce mít jídlo více 
kořeněné, přidá kari. Ale ne moc, aby se nepřebila chuť arašídů. 
Podávejte jako samostatné jídlo nebo přílohu ke smaženému 
kuřeti nebo přírodnímu řízku. ◄

LETNÍ SALÁTEK
Pro 4 osoby potřebujete: 3 až 4 vejce uvařená natvrdo, 250 g 
(1 vanička) koktejlových rajčat, 1 hlávka ledového nebo římské-
ho salátu, sůl, ocet, cukr nebo med, slunečnicový nebo olivový 
olej, 1 až 2 čajové lžičky majonézy. 
Postup: Salát omýt a nakrájet, rajčata rozkrájet na půlky, 
vajíčka oloupat a rozřezat na čtvrtky. Vše hezky složit do misky 
a zalít dresinkem. 
Dresink: 1/2 čl. soli, 1/2 polévkové lžíce medu nebo cukru, 1/2 
polévkové lžíce octu nebo citronové šťávy, 3 až 4 polévkové 
lžíce oleje. Vše dobře promíchat a přidat do salátu. 
Chcete-li, aby salát více křupal: Přidejte chlebové kostičky, ale 
úplně navrch, aby se nerozmočily v dresinku. Máte-li v ledničce 
kousek hermelínu, také můžete přidat. ◄

Geocaching je hledání fyzických krabiček. 
Někdo jim říká kešky, někdo zase poklady. 
Na tom zas tolik nezáleží. Důležitá je po-
inta hry. Na stránkách geocachingu se za-

registrujete a můžete začít. Vyhlédněte si na mapě 
keš, kterou chcete najít. Můžete si přečíst, čemu je 
keš věnovaná. Nainstalujte si aplikaci geocaching, 
přihlaste se do svého ůčtu a můžete vyrazit.  
 
Dostavte se na místo určení pokladu, otevřete 
si aplikaci kvůli přečtení nápovědy. Nyní vám nic 
nebrání k dosažení cíle... Hurá, našli jste poklad! 
Nachází se tam notýsek. Zapište se do něj pod svojí 
herní přezdívkou. Dejte keš zpátky na svoje místo. 
Nyní buď v aplikaci nebo na stránkách označte keš 
za nalezenou a napište k ní nějaký hezký komentář, 
ať má majitel keše radost.  ◄       ADAM         

Vaří        Vlada
Text a foto: Vlada Kopecká
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anketa

Na tábory
„Chystám se na dva hudební tábory a možná pojedeme i do zahraničí.“ ◄              KATEŘINA JURÁNKOVÁ

Pojedu na 
chalupu
„Celé léto asi bu-
deme na chalupě, 
máme tam zahrádku 
a na ní budeme praco-
vat. Nasadili jsme si tam 
brambory, česnek, cibu-
li... Blízko je nový vodní 
park, kam taky plánuje-
me vyrazit.“ ◄  
  GREGOR HOFFERT 

Týden u ségry

„Týden budu u ségry, týden 

u kámoše, budeme se chodit 

koupat, prostě pohoda.“ ◄
TOMÁŠ KRUMMER

U koní
„Asi budeme celé léto na 
chalupě, kde jsou koně.“ ◄
      KATEŘINA ŠVECOVÁ

Na soustředění
„Mám v plánu taneční soustředě-
ní, pak taky cestu do Chorvatska, 
Bosny, do Černé Hory a chvíli 
budu asi i v Praze.“   ◄                                                    
   LEJLA HUREM

Do lesa 
a na koupák
„Pojedu asi na nějaký tábor, budu 
chodit do lesa a na koupák.“   ◄

SARAH SMUTKOVÁ 

Jaké máš
plány na léto?

Anketu pořídila:
NATÁLIE BLAHOVÁ

Do Švédska
„S hokejovým týmem  

pojedeme do Švédska!“ ◄              

   MICHAL HORN
ÍČEK

Na chalupu
„S rodinou pojedeme na 
chalupu, pak budu asi chvíli 
s kamarády, budeme se 
chodit koupat.“ ◄
     TOMÁŠ ČUMPELÍK


